

Title (en)

Intake air filter for combustion engines.

Title (de)

Ansaugluftfilter für Brennkraftmaschinen.

Title (fr)

Filtre à air d'aspiration pour moteurs à combustion.

Publication

EP 0401471 A1 19901212 (DE)

Application

EP 90104168 A 19900303

Priority

DE 3918347 A 19890606

Abstract (en)

An intake air filter with a filter insert arranged in a housing is proposed. The housing has an untreated air inlet and an aperture for introduction of the filter insert, the filter insert having a sealing face, parallel to the plane of the aperture, which seals off the clean air side. This sealing face is applied to a sealing face arranged on a bearing part (10) with a sealing ring (19) inserted between them and the housing fixed to the bearing part. In order to prevent any shear movement on the sealing ring when attaching the housing (12) onto the bearing part, a slideway (16) is provided on the bearing part, in which a slide shoe (17) arranged on the housing engages. Also located on the housing is a spacer (20) which ensures that the housing can only be applied to the bearing part when the two sealing faces are in a correct attitude in relation to one another. <IMAGE>

Abstract (de)

Es wird ein Ansaugluftfilter mit einem in einem Gehäuse angeordneten Filtereinsatz vorgeschlagen. Das Gehäuse weist einen Rohlufteinlaß und eine Öffnung zum Einführen des Filtereinsatzes auf, wobei der Filtereinsatz parallel zur Ebene der Öffnung eine Dichtfläche besitzt, welche die Reinluftseite abdichtet. Diese Dichtfläche wird an einer an einem Anlageteil (10) angeordneten Dichtfläche unter Zwischenschaltung eines Dichtringes (19) angelegt und das Gehäuse an dem Anlageteil befestigt. Zur Vermeidung einer Scherbewegung auf den Dichtring beim Anbau des Gehäuses (12) an das Anlageteil, ist an dem Anlageteil eine Gleitführung (16) vorgesehen, in welche ein Gleitschuh (17), der an dem Gehäuse angeordnet ist, eingreift. Außerdem befindet sich an dem Gehäuse ein Abstandshalter (20), welcher dafür sorgt, daß das Gehäuse erst dann an das Anlageteil angelegt werden kann, wenn die korrekte Lage der beiden Dichtflächen zueinander gewährleistet ist.

IPC 1-7

B01D 46/24; F02M 35/02

IPC 8 full level

B01D 46/24 (2006.01); **F02M 35/02** (2006.01)

CPC (source: EP US)

F02M 35/02 (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [A] FR 2418341 A1 19790921 - FRAM CORP [US]
- [A] US 1875427 A 19320906
- [AD] US 4006000 A 19770201 - TORTORICI DOMENIC P, et al
- [A] US 3442067 A 19690506 - SWENSON VICTOR EUGENE
- [A] US 3508383 A 19700428 - HUMBERT KINGSLEY E JR, et al
- [A] PATENT ABSTRACTS OF JAPAN vol. 9, no. 124 (M-383)(1847) 29 Mai 1985, & JP-A-60 8460 (HONDA) 17 Januar 1985,

Cited by

US5487767A; WO2009106593A1

Designated contracting state (EPC)

AT DE ES FR GB IT SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0401471 A1 19901212; EP 0401471 B1 19920401; AR 240505 A1 19900430; AT E74404 T1 19920415; BR 9002445 A 19910806; DE 3918347 A1 19901213; DE 3918347 C2 19920123; DE 59000075 D1 19920507; ES 2031715 T3 19921216; US 5042999 A 19910827

DOCDB simple family (application)

EP 90104168 A 19900303; AR 31649390 A 19900329; AT 90104168 T 19900303; BR 9002445 A 19900521; DE 3918347 A 19890606; DE 59000075 T 19900303; ES 90104168 T 19900303; US 53314190 A 19900606